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állítja elénk, ami felfogható amo
lyan életviteli szabályzatként, 
amit ha megszegünk, azzal ön
magunknak ártunk. A 4- paran
csolat a kötelező pihenést írja 
elő, ez ellentétben áll azzal a haj
szolt életmóddal, amit az elanya- 
giasodott társadalom elvárása 
diktál.

A nap sokak számára 
kezdődik kávéval, hogy bírják a 
napközbeni tempót, és végződik 
esténként nyugtatóval, altató pi
rulákkal. A „Ne ölj!” „Ne lopj!”, 
„Ne paráználkodj!” - parancsokat 
társadalmi méretekben szegjük 
meg.

Elmondta: a média felelőssé
gét megkérdőjelezhetetlennek 
tartja. „Gondoljanak csak bele, 
mióta legálissá tették az abor
tuszt, 1956 óta több mint 7 mil
lió magzat pusztult el. Az élve 
születettek száma alig haladja 
meg az abortuszokét. „Ez óriási 
lelki terhet jelent egy társadalom 
számára.” A mögötte álló gon
dolkodásmód a nő önrendelkezési 
jogát állítja szembe a magzati 
élettel. A megoldás az orvosnő 
szerint, nem lehet más, mint az 
Isten - ember kapcsolat helyreál
lítása. A hiba felismerése, és a 
bűnök nevén nevezése.

Az előadásában még szó 
esett arról is, hogy jelenkori ér
tékválság következménye az, 
hogy évente 2800-3000 ember 
követ el öngyilkosságot. Nem a 
feladás a megoldás, hanem a 
visszatérés. A gyerekeknek kon
zekvens nevelésre van szüksé
ge. Az elkényeztetett gyerme
kekből kudarcot nem tűrő fel
nőttek lesznek, akik védtelenek 
a megterhelésekkel szemben. 
Lelki-fizikai teherbírásunk jóval 
alacsonyabb, mint szüleik nem
zedékének.

A hallgatók sorában több or
vos is ült, közülük dr. Türke And
rás volt az, aki külön kihangsú
lyozta mennyire fontos, hogy a 
kiszolgáltatott, lelkileg törékeny 
állapotban lévő betegre kezelése
kor különös gondot kell fordítani. 
Szintén kérdés kapcsán felmerült 
még a mostanság nagyon divatos 
fittness, wellness, amiről a pro
fesszorasszony véleménye az, 
hogy nem jelent hosszú távú 
megoldást. A mozgásnak ugyan
akkor jótékony stresszoldó hatá
sa ismert, jó állóképességre és 
mozgásra pedig idősebb korban is 
szükség van.

Pintér Judit

Az aranyműves boltja
Budakeszi nevezetességei közé 
tartozik egy kis üzlet a refor
mátus templom háta mögött. 
Egy nemzetközi hírnévre ju
tott ötvös házaspár műhelye 
található itt. A betérő nem 
csak finommívű ékszereket, 
komoly aranytárgyakat és szi
porkázó gyémántokat talál, de 
nagy szakértelmet, udvariassá
got és a szakmához szükséges 
alázatot.

- Hogyan talált rá erre a tisztelet
reméltó szakmára?

- Az ötvös szakma szépsége 
gyermekkoromban fogott meg egy 
rövid film alapján, de akkor még 
nem tudtam, hogy ezt fogom hi
vatásomul választani. Mondha
tom, hogy véletlen, hogy erre a 
pályára jutottam, szüleim éles 
szemének odafigyelésének kö
szönhetem. Feleségem, Orsi bez
zeg már egész kis kora óta erre ké
szült. Eleinte kislányos játéknak 
indultak próbálkozásai, de később 
kiderült, hogy több ez holmi 
időtöltésnél. Azután egymást 
erősítettük, és egymásra „licitál
va” emeltük a „tétet”. Láttuk, 
hogy ketten sokkal jobbak az esé
lyeink: jobban fejlődhetünk a 
szakmában, és dinamikusabban 
fejleszthetjük a cégünket. „Kiegé
szítve egymást” a nehéz időszako
kat is könnyebben vészeltük át, 
mert egymásban tartottuk a lelket.

- Miért éppen Budakeszin nyi
tottak boltot?

- Az iskola elvégzése után 
pár évig sodródtunk különböző 
munkalehetőségek, rossz élmé
nyek közt, míg végre saját vállal
kozásba kezdtünk. Egy üzleti ver
senyen 2000-ben aztán országos 
másodikként elnyertük: „Az év 
legígéretesebb fiatal vállalkozása” 
-címet, ami nagy lendületet 
adott. Az ez után gyűjtött ta
pasztalatok nagyjából behatárol
ták, hogy milyen régióban érde
mes olyan üzletet nyitni, amilyet 
mi szerettünk volna. A lehetősé
gek szűkre szabottak voltak, s 
ezért szinte mindent az üzlet és 
műhely kialakításában, saját kút
főből kellett megoldani. Ehhez 
pedig ideális volt egy olyan kör
nyék, ami a lakóhelyhez ugyano
lyan közel volt, mint a szülői se
gítség. Budakeszit már korábbról 
ismertük, mert más rokon is dol
gozik itt. Mi tagadás bele szeret
tünk: a kisváros hangulata a sok 

zölddel és virággal, barátságos 
környezetnek ígérkezett.

- Szép hivatás két fiatal szá
mára gyűrűt készíteni...

- Valóban. Az ötvösnek min
dig nagy élmény, mikor munkáját 
örömmel veszi kézbe a megrendelő 
vagy a vásárló. Ezek közül az ese
tek közül is a legkellemesebb, mi
kor ifjú - és láthatóan - szerelmes 
párok, összetartozásukat jelké
pező, örök érvényű ékszerpárait 
készíthetjük el, személyükre sza
bottan. Talán ezért is ez az egyik 
kedvenc területünk az exkluzív ék
szerkülönlegességek mellett, mert 
valóban sok örömet okoz - az ügy
feleknek és az ötvösnek egyaránt.

Minden aranynál és gyémántnál értékesebb

Egy egyszerű karikagyűrűben 
annyi apró részlet és lehetőség 
nyílik meg! Ezeket örömmel hasz
náljuk fel, hogy egyre magasabb 
és magasabb színvonalon készít
sünk „két személyre szabott” 
gyűrűket. Amikor a jegyespár 
örömét látjuk, akkor tudjuk és 
érezzük, hogy érdemes ezzel fog
lalkozni.

- Nagy sikerrel foglalkoznak 
egyedi ékszerek készítésével is.

- Leginkább egyedi ékszerek
kel foglalkozunk, ami annyit tesz 
esetünkben, hogy a betérő egyéni
ségét igyekszünk feltérképezni, és 
ennek tükrében tanácsolni külön
böző megoldásokat. Ő adja az íz

lését, mi a munkánkat és szaktu
dásunkat. Kitérünk az alapanyagok 
(vegyi és mechanikai ellenálló ké
pesség, praktikum) és az alkalma
zott technikák, minden viseléssel 
kapcsolatos előnyére és hátrányá
ra, hogy az ékszer ne csak szép, de 
értéktartó és „örökös” legyen.

A másik oldalról viszont egy
re több lehetőségünk nyílik való
ban saját ötletek megvalósítására. 
Azt hiszem, igazából ezzel a cél
lal válik ötvössé valaki. Ebben a 
témában élünk igazán.

- Feleségével közösen mostan
ra már komoly nemzetközi sikere
ket értek el.

- Egy ékszerkivitelű mobilte
lefonról van szó, amit a - talán 
legrangosabb - nemzetközi ék
szer versenyre, az „ékszerészek 
olimpiájára”, a Tahiti Gyöngytró
feára alkottunk meg. Most még 
úgy érezzük, igazi életmű. Remél
jük, nem ez volt a csúcs. 4 ember 
4 havi munkája, minden erőfeszí

tése benne van. Ezzel a verseny
munkával sikerült a nemzetközi 
értékelésen a második díjat el
nyerni, amit Hong-Kongban ve
hettünk át 2004 őszén. Szeret
ném megemlíteni kitűnő kollégái
mat, akiknek odaadó szellemi és 
fizikai munkáján nagyon sok 
múlt: Váradi Viviennt és Mikolcsó 
Lászlót, szintén a Splendor-Ék- 

szer színeiben.
Minden tudomásunkra kerülő 

versenyen és megmérettetésen 
részt veszünk, még akkor is, ha az 
erre való készülés az éjszakáinkat 
vagy a hétvégéinket veszi igény
be, és anyagilag a végsőkig próbá
ra tesz.

Ennek eredményeképpen 
évek óta folyamatosan nyerünk 
díjakat hazai és nemzetközi ver
senyeken. Idén, eddig két hason
lón vettünk részt, és még leg
alább ugyanennyin szeretnénk 
ott lenni.
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